
Protokół Nr    XVII/2016 

z  obrad  XVII sesji Rady Miasta Rypin w dniu  19 kwietnia 2016 roku w Urzędzie  Miasta Rypin pod 

przewodnictwem  p. Jarosława Sochackiego – Przewodniczącego  Rady.  

 

Na stan  15 radnych  obecnych  było 15 

Lista obecności stanowi  zał. Nr  1 do protokołu. 

                                              

Porządek obrad : 

 

 

1. Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad XVII  sesji Rady  Miasta Rypin, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  XVII  sesji. 

     c/ przyjęcie  protokołu  XVI  sesji.  

     d/ informacje i komunikaty. 

2. Podziękowanie   dla Dziecięco  - Młodzieżowej   Grupy Estradowej pod Kierownictwem   

     p. Katarzyny Becmer. 

3.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  XVI  sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

4.  Sprawozdanie z działalności Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej. 

5.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

6. Podjęcie uchwał : 

   a/   w sprawie szczegółowego  sposobu  i zakresu  świadczenia usług  w  

         zakresie odbierania  odpadów komunalnych  od właścicieli nieruchomości   

         i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną   przez właściciela   

        nieruchomości  opłatę za gospodarowanie  odpadami komunalnymi ( projekt uchwały Nr  

        Nr XVII/146/16), 

    b/ w sprawie  przyjęcia  Regulaminu utrzymania  czystości  i porządku  na terenie Gminy Miasta  

        Rypin (projekt uchwały  Nr  XVII/147/16), 

 



    c/ w sprawie wzoru deklaracji  o wysokości  opłaty za gospodarowanie  odpadami komunalnymi      

         oraz warunków i trybu  składania deklaracji   za pomocą  środków  komunikacji  elektronicznej(     

         projekt uchwały Nr  XVII/148/16), 

  d/ w sprawie  wyboru metody ustalenia  opłaty za gospodarowanie       odpadami    komunalnymi        

      oraz wysokości  opłaty za gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na   terenie Gminy Miasta    

     Rypin( projekt uchwały Nr  XVII/149/16), 

   e/ w sprawie terminu, częstotliwości  i trybu uiszczania  opłaty  za    

       gospodarowanie  odpadami komunalnymi  przez  właścicieli nieruchomości   

       na terenie  Gminy Miasta Rypin ( projekt uchwały Nr  XVII/150 /16), 

   f/ w sprawie  Przyjęcia  Programu  opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania   

      bezdomności zwierząt     na  terenie Gminy  Miasta Rypin  na 2016 rok ( projekt uchwały  

      Nr  XVII/151/16), 

  g/ w sprawie woli  utworzenia  Stowarzyszenia  jednostek   samorządu terytorialnego     

     Związek  Samorządów  Polskich ( projekt uchwały Nr  XVII/ 152/16), 

  h/ w sprawie   przyjęcia  sprawozdania  z działalności  Miejskiego Ośrodka  Pomocy  

      Społecznej  w Rypinie w 2015 roku ( projekt uchwały Nr  XVII/153/116), 

  i/  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2016 rok ( projekt   

      uchwały Nr  XVII/154/16 ), 

  j/  zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy  

      Miasta Rypin  na lata  2016-2025( projekt uchwały Nr XVII/155/16), 

  k/  o zmianie uchwały Nr XIII/109/15 w sprawie  przyjęcia i realizacji  „ Planu gospodarki   

       niskoemisyjnej dla gminy Miasta Rypin  na lata 2015-2020”( projekt uchwały Nr  XVII/156/16), 

  l/  w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej Powiatowi  Rypińskiemu na realizację zadania  pn. 

       „Dofinansowanie zakupu  samochodu   transportowego  do przewozu   uczestników  Warsztatów  

      Terapii zajęciowej  „Nadzieja „  w Rypinie ( projekt uchwały  Nr  XVII/157/16). 

 7.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

 8.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

 9.  Zamknięcie  obrad  XVII sesji  Rady Miasta Rypin. 

 



Ad. 1 a  

Przewodniczący Rady Miasta Jarosław Sochacki otworzył obrady XVII sesji Rady Miasta, a następnie 

poprosił zebranych o minutę ciszy, aby uczcić pamięć zmarłego Lecha Tuszkę – byłego Radnego Rady 

Miasta. Następnie powitał wszystkich przybyłych, a w szczególności Dziecięco-Młodzieżową Grupę 

Estradową pod kierownictwem p. Katarzyny Becmer.   

 

Ad.1b 

 Przewodniczący  Rady     zgłosił wniosek o wprowadzenie  do porządku obrad  sesji dwóch projektów 

uchwał : 

-    o zmianie uchwały Nr XIII/109/15 w sprawie  przyjęcia i realizacji  „ Planu gospodarki   

       niskoemisyjnej dla gminy Miasta Rypin  na lata 2015-2020”( projekt uchwały Nr  XVII/156/16),- w     

      punkcie 6k 

 -   w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej Powiatowi  Rypińskiemu na realizację zadania  pn. 

       „Dofinansowanie zakupu  samochodu   transportowego  do przewozu   uczestników  Warsztatów  

      Terapii zajęciowej  „Nadzieja „  w Rypinie ( projekt uchwały  Nr  XVII/157/16) – w punkcie 6 l. 

  Rada Miasta Rypin  13 głosami   „za „ jednogłośnie wniosek przyjęła. 

  Następnie  Przewodniczący Rady Miasta   poddał  pod głosowanie  porządek obrad uwzględniający   

  przyjęty wniosek.  

  Rada Miasta  Rypin  13 głosami „za „  jednogłośnie przyjęła porządek  obrad XVII sesji     

   uwzględniający  przyjęty wniosek.  

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „  jednogłośnie  przyjęła protokół  XVI sesji.  

 

Ad.2  

Przewodniczący Rady poprosił p.  Monikę  Kalinowską i p. burmistrza o wręczenie  gadżetów dla 

tancerzy   z Dziecięco – Młodzieżowej Grupy Estradowej pod kierownictwem p. Katarzyny Becmer . 



Głos zabrała p. Monika Kalinowska, kierownik Wydziału Promocji i Komunikacji Społecznej 

informując, że niestety na sesji nie ma p. Katarzyny Becmer, ze względu na jej stan zdrowia, życzyła 

jej szybkiego powrotu do zdrowia. Dziecięco – Młodzieżowa Grupa Estradowa pod kierunkiem p. 

Katarzyny i Mirosława Becmer  odniosła liczne sukcesy. Na ogólnopolskim przeglądzie tańca, który 

odbył się w Brodnicy zdobyła główną nagrodę przeglądu, I miejsce za prezentację „Rusz się 

chłopaku”, a także tytuł dla najlepszej pary przeglądu dla Pauliny Janikowskiej i Maćka 

Wiśniewskiego. Z kolei w dniu 30 kwietnia br. gruba estradowa uczestniczyła w ogólnopolskich 

konfrontacjach tanecznych w Ciechanowie. Nasi najmłodsi tancerze z grupy Calineczki zaprezentowali 

umiejętności w dwóch utworach i zdobyli serca jurorów.  

Na podium poproszony został p. Mirosław Becmer i przedstawicielka instruktorów p. Monika 

Szymborska, a także młodzi tancerze, którym wręczono …. Upominki otrzymali: Milarski Jakub 

Hinkelman Marcel, Dąbrowski Bartosz, Tęgowski Konrad, Becmer Maciej, Wiśniewski Maciek 

Szałwińska Julia, Federowicz Julia, Janikowska Paulina, Kalinowska Weronika, Staszewska Patrycja, 

Pilśniak Daria, Walerska Zuzanna, Wilmowicz Zuzanna, Rutkowska Maria, Wiśniewska Zuzanna, 

Jankowska Natalia, Karpińska Zuzanna, Krzykalska Zuzanna, Kudla Weronika, Ziółkowska Laura, 

Pyszora Oliwia, Krajewska Julia, Stefańska Martyna, Betlejewska Julita, Sypiańska Maria, Wolak Julita, 

Lewandowska Amelia, Bilicka Daria, Mazurowska Julia, Kaszubska Luiza, Wójcik Kornelia, Osowska 

Nadia, Wiśniewska Emilia i  Marcjanna Cieszyńska . 

Burmistrz miasta p. Paweł Grzybowski podkreślał, że miasto jest dumne z Dziecięco – Młodzieżowej 

Grupy Estradowej. Rada Miasta jak tylko może to wspiera grupę finansowo. Ma też nadzieję, że p. 

Becmer, która zakładała wiele lat temu ten zespół szybko wróci do zdrowia, gdyż nie wyobraża sobie 

Rypina bez zespołu, który promuje nasze miasto i cały powiat. Zespół uczestniczy również w różnego 

rodzaju wydarzeniach artystycznych organizowanych poza granicami kraju jak również w 

najważniejszych uroczystościach naszego miasta. Dziękował wraz z radnymi Rady Miasta Rypin 

wszystkim członkom zespołu za ogromną pracę i zaangażowanie. Dla wszystkich została ufundowana 

wycieczka do Trójmiasta. Dziękował też p. Mirosławowi Becmer i na jego ręce przekazał upominkowy 

zegar, który ma odmierzać czas. Zrobiono wspólne zdjęcie wszystkich artystów   z radnymi Rady 

Miasta oraz Burmistrzem.  

Ad.3.  

Burmistrz Miasta Rypin informował: 

1. W dniu 23 marca 2016 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. Odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Miasta Rypin. Termin składania ofert 

upływa 6 maja 2016 roku. 



2. W dniu 30 marca 2016 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

Przebudowa nawierzchni ulicy 11 Listopada w ramach zadania Przebudowa nawierzchni i chodników 

w części ul. 11 Listopada, Zielonej i Bukowej. Termin składania ofert upływa 20 kwietnia 2016 roku. 

3. W dniu 6 kwietnia 2016 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

Utwardzenie nawierzchni przy budynku Nowe Osiedle 24 i Utwardzenie terenu przy Mławskiej 33, 35, 

37. Termin składania ofert upływa 22 kwietnia 2016 roku. 

4. W dniu 15 kwietnia 2016 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

Adaptacja części pomieszczeń Szkoły Podstawowej Nr 1 w Rypinie na potrzeby świadczenia usług 

wychowania przedszkolnego. Termin składania ofert upływa  

16 maja 2016 roku. 

5. W przeprowadzonym postępowaniu na realizację zadania pn. Przebudowa odcinka chodnika 

ul. Żytniej i Rozbudowa Skate – Parku przy Szkole Podstawowej Nr 3   

w oznaczonym terminie wpłynęło 7 ofert, które obecnie są w trakcie weryfikacji. Wartość brutto 

najkorzystniejszej oferty wynosi 70 019,35 zł. Kwota przeznaczona  

w budżecie na to zadanie wynosi brutto 105 000,00 zł, natomiast kosztorys inwestorski około 120 

000,00 zł.  

6. W dniu 7 marca 2016 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Opracowanie 

Dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla zadania pn. Modernizacja „KATOLIKA”. Wartość brutto 

umowy wynosi 99 630,00 zł. Wykonawca Wojciech Jędrzejczyk prowadzący działalność gospodarczą 

pod firmą Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Usługowo – Handlowe „VITARO” z Warszawy na realizację 

zadania ma czas do 3 października 2016 roku. 

7. W dniu 24 marca 2016 roku została zawarta umowa na realizację zadania  

pn. Przebudowa nawierzchni ul. Orzeszkowej wraz z utwardzeniem alejek parkowych w Parku 

Miejskim. Wartość brutto umowy wynosi 156 160,91 zł. Ostateczne rozliczenie robót budowlanych 

nastąpi po zakończeniu zadania kosztorysem powykonawczym. Wykonawca Michał Podralski 

prowadzący działalność gospodarczą pod firmą DROGBUD Zakład Robót Drogowo Budowlanych z 

Dobrzynia nad Wisłą na realizację zadania ma czas do 13 maja 2016 roku. Trwają roboty budowlane  

na zadaniu. Zakres dotyczący alejek został już praktycznie zakończony, wykonywane są końcowe 

prace porządkowe. Roboty przy wykonaniu nawierzchni z kostki brukowej na zniszczonej nawierzchni 

odcinka ul. E. Orzeszkowej (od mostu do siedziby KOMES-u) są też w dużym stopniu zaawansowane i 

termin umowny powinien zostać przyspieszony. Prace stanowią kolejny etap kompleksowej poprawy 



wizerunku naszego parku i terenów przyległych. W zeszłym roku zrealizowaliśmy w tym rejonie 

przebudowy chodników ulicznych i spacerowych wzdłuż Rypienicy oraz w rejonie pomnika 900 –lecia. 

Powstały też  ciągi ledowego oświetlenia parkowego.   

8. W dniu 29 marca 2016 roku została zawarta umowa na realizację zadania  

pn. Przebudowa nawierzchni i poszerzenie utwardzenia terenu przy budynku Ogrodowa 39A i 

Budowa chodnika i wjazdów na posesje w ul. Ogrodowej (odcinek Młyńska – Konopnickiej). Wartość 

brutto umowy wynosi 104 375,88 zł. Ostateczne rozliczenie robót budowlanych nastąpi po 

zakończeniu zadania kosztorysem powykonawczym. Wykonawca Przedsiębiorstwo Robót Drogowych 

Spółka z o.o.  

z Lipna na realizację zadania ma czas do 28 kwietnia 2016 roku. Bliskie zakończeniu są prace 

budowlane. Prace powinny zakończyć się przed umownym. 

9. W dniu 15 kwietnia 2016 roku została zawarta umowa na realizację zadania  

pn. Budowa oświetlenia ulicznego w części ul. Polnej. Wartość brutto umowy wynosi 53 192,05 zł. 

Wykonawca Halina Radzimirska prowadząca działalność gospodarczą pod firmą ATMA z 

Aleksandrowa Kujawskiego na realizację zadania ma czas do  

14 lipca 2016 roku. W dniu zawarcia umowy przekazano Wykonawcy teren budowy. W ramach 

zadania wykonana zostanie linia kablowa od skrzyżowania z ul. Cichą  

o długości około 300 m oraz 11 szt. ulicznych lamp ledowych na masztach aluminiowych wysokości 8 

m. Inwestycja jest wynikiem wielokrotnych wniosków mieszkańców ulicy oraz rozwoju budownictwa 

mieszkaniowego w tym rejonie. 

10. W dniu 11 marca dokonano odbioru końcowego zadania pn. „Budowa Oświetlenia  

ul. Ogrodowej”. W ramach zadania wykonano około 340 m linii kablowej, zamontowano  8 lamp 

ledowych typu osiedlowego na słupach aluminiowych wysokości 5 m oświetlających uliczkę pomiędzy 

domami jednorodzinnymi oraz 5 lamp ledowych ulicznych na słupach aluminiowych wysokości 8  przy 

drodze żużlowej łączącej ul. Ogrodową z ul. Mławską na odcinku istniejącej zabudowy 

jednorodzinnej. Wykonawca  zakończył roboty przed terminem  umownym. Pomimo, że dokonaliśmy 

zgłoszenia gotowości do zasilenia wykonanej instalacji jeszcze przed czynnościami odbiorowymi to z 

powodu panującego bałaganu w Enerdze Operator do dnia dzisiejszego wybudowane oświetlenie nie 

może spełniać swojej funkcji. Według ostatnich zapewnień prąd popłynie do końca tygodnia.         

11. Otrzymaliśmy wstępne opracowania rysunkowe dotyczące przebudowy skrzyżowania 

Mławska – Dłutka – Młyńska oraz układu skrzyżowań Mławska – Dworcowa  



i Mławska – Lissowskiego. Są to zarówno projekty z wykorzystaniem ruchu okrężnego jak i układy 

tradycyjnych skrzyżowań z separacja pasów ruchu. Ponieważ my preferujemy rozwiązania z ruchem 

okrężnym jako zapewniające lepszą obsługę ruchu lokalnego a autorzy projektu zwracają główną 

uwagę na przepustowość dróg wojewódzkich organizujemy w dniu 25 kwietnia spotkanie trójstronne 

w siedzibie Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy w celu wypracowania wspólnego stanowiska i 

przyjęcia rozwiązań najkorzystniejszych dla mieszkańców,  tym bardziej, że przebudowa obu 

skrzyżowań jest naszą inicjatywą i będziemy w znacznym stopniu uczestniczyć finansowo w 

ewentualnej przebudowie.     

12. Trwają prace projektowe dotyczące przebudowy ul. Bohaterów Czerwca 1956 r. mające na 

celu przystosowanie jej nośności do obciążeń strefy przemysłowej. Przedstawiona  przez 

projektantów koncepcja została przedstawiona przedstawicielom największych firm działających przy 

tej ulicy i po niewielkich korektach zaakceptowana do dalszych prac. Obecnie projekt przechodzi fazę 

niezbędnych uzgodnień. Mamy nadzieję, że będzie przygotowany jeszcze przed terminem umownym 

określonym na 18 czerwca, co pozwoli nam na  spokojne przeprowadzenie przetargu i realizację 

inwestycji w tym roku.           

Ponadto informował, że : 

1. Do zasobów Gminy Miasta Rypina nabyto w drodze darowizny od Skarbu Państwa 

nieruchomość o powierzchni 10 arów, położoną wokół budynku Nowe Osiedle 25. Są to tereny pod 

chodnikami oraz tereny zielone. 

2. Do Sądu Rejonowego w Rypinie wystąpiliśmy z wnioskiem o stwierdzenie nabycia spadku po 

zmarłej mieszkance Rypina, która nie pozostawiła spadkobierców, a w takim przypadku pozostawiony 

majątek przypada gminie ostatniego miejsca zamieszkania. Przedmiotem spadku jest lokal 

mieszkalny. 

3. Prowadzone są czynności związane z wykupem gruntów na poszerzenie ulicy Lisiny oraz w 

celu pozyskania gruntów pod usytuowanie ścieżki rowerowej w rejonie ulicy Spokojnej (wzdłuż rzeki 

Rypienicy). 

Pan Burmistrz informował też  : 

-w temacie  uciążliwych zapachów   odbyło się spotkanie w biogazowni . Jest podejrzenie, że zapach 

ten jest wynikiem  wywozu  pofermentu  na pola z biogazowni, nie ma jednak na to żadnego dowodu. 

W dniu  dzisiejszym  odbyło się  spotkanie , gdzie reprezentował go p. Przemysław  Rębacz . 

Gospodarzem spotkania był  wójt gminy Rypin, w spotkaniu  brali  udział też  Starosta Rypiński i 



przedstawiciele biogazowni.  Zostało przedstawione stanowisko władz miasta, że nie ma akceptacji 

dla tego stanu rzeczy. Na spotkaniu  przedstawiciele  biogazowni  informowali, że zostało  zlecone 

opracowanie  technologii umożliwiającej  zminimalizowanie  zapachu  pofermentu . Zapewniono też, 

że  zostaną poczynione wszelkie starania, aby  te  uciążliwości  ograniczyć.  Kolejne spotkanie w tym 

temacie odbędzie się  w najbliższych dniach  i zostanie wdrożony program naprawczy  minimalizujący  

ten przykry zapach., 

- trwają spotkania organizacyjne  komitetu obchodów  „ Dni Rypina’, najbliższych  uroczystości  dot. 

100-lecia  budynku Zgody , czy też  Światowych  Dni Młodzieży, 

- ostatnie dwa miesiące  to uroczystości kulturalne , wiele imprez , spotkań, m inn. I  Ogólnopolskie  

Zawody Pływackie  promujące  nasze miasto , 

- odbył spotkanie w Pomorskiej  Strefie Ekonomicznej , spotkanie dotyczyło terenów  inwestycyjnych, 

- burmistrz  dziękował  wszystkim, którzy    włączyli się w obchody  Święta  Żołnierzy Wyklętych . 

Dziękował  Klubowi Gazety Polskiej. Dodał w tym miejscu, że uczestniczył  w otwarciu lokalu Klubu 

Gazety Polskiej w Rypinie, 

- w dniach  23-24 marca  uczestniczył  w posiedzeniu Związku Miast Polskich , gdzie podsumowano 

działalność całego roku, 

- w dniu 12 kwietnia  gościł w kancelarii Prezydenta  RP , gdzie spotkał się   z Ministrem Derą . 

Spotkanie dotyczyło  uwag legislacyjnych . Kancelaria  Prezydenta  chce się spotykać  z urzędnikami , 

aby wspierać  oddolne  inicjatywy. Pan burmistrz dodał, że  ma nadzieję, że p. minister Dera   będzie  

gościł w naszym mieście podczas  „Dni Rypina „ . 

 

Realizację uchwał Rady podjętych na poprzedniej  sesji  burmistrz przekazał radnym na piśmie . 

 

Ad.4 

Dyrektor MZD, p. Andrzej Szalkowski informował o działalności Muzeum w 2015r. Muzeum Ziemi 

Dobrzyńskiej w Rypinie od 1 stycznia 2008 roku działa na podstawie Ustawy o Muzeach i Ustawy o 

organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej jako samorządowa instytucja kultury. Swoje 

cele statutowe, a zatem trwała ochrona dóbr kultury, pielęgnowanie, gromadzenie, konserwowanie i 

udostępnianie materialnych świadectw życia człowieka na Ziemi Dobrzyńskiej, kształtowanie 

wrażliwości poznawczej i estetycznej wśród zwiedzających realizuje poprzez działalność merytoryczną 



prowadzoną w budynku muzeum jak i na obszarze historycznej Ziemi Dobrzyńskiej. Najważniejszy cel 

działalności muzealnej rypińskiego ośrodka to gromadzenie zbiorów. Realizowano go poprzez zbiórkę 

eksponatów, ogłaszaną w lokalnej prasie, poprzez badania terenowe na obszarze gmin Ziemi 

Dobrzyńskiej. W efekcie liczba eksponatów wpisanych do księgi wpływów muzealiów wzrosła w 

okresie sprawozdawczym o 3 pozycje, przygotowano 75 kart naukowych, wpłynęły wypożyczone 2 

wystawy i jest wystawa użyczona prac dyplomowych Liceum Plastycznego. Działalność 

upowszechnieniową prowadzono przez szereg wystaw i prelekcji organizowanych w muzeum. Na rok 

2015 zaproponowano kontynuację programu kulturalnego pt. „Rypin – miasto pogranicza, miasto 

wielu kultur”, który cieszy się olbrzymim zainteresowaniem. Przygotowano w ramach kontynuacji 

plansze do dwóch ścieżek edukacyjno – turystycznej i historycznej. Przygotowano też nowoczesną 

ofertę w postaci drugiego etapu trójwymiarowej wizualizacji grodu w Starorypinie. Z biblioteki 

muzealnej udzielono 121 konsultacji na tematy z zakresu historii regionalnej, sztuki, literatury. Zasób 

biblioteki muzealnej wzbogacił się o 40 pozycji. Działa przy muzeum sprzedaż wydawnictw 

traktujących o historii regionu, pamiątek, w tym oryginalnych, ceramicznych i pocztówek. Pracownicy 

muzeum aktywnie włączali się do promocji wiedzy na temat Ziemi Dobrzyńskiej, upowszechniając w 

ten sposób wyniki swoich badań.  

Dzięki środkom finansowym z budżetu oraz dotacji z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków 

przeprowadzono badania wykopaliskowe mające na celu usystematyzowanie wiedzy na temat 

osadnictwa na grodzisku na terenie Starorypina. Pan Dyrektor przedstawił też szczegółowy wykaz 

nowych ofert kulturalnych, które miały miejsce w 2015 roku. Informował też na temat przedsięwzięć 

stałych prowadzonych przez muzeum: Rypińska Kuźnia talentów” i „Grupa sympatyków Kultury i 

Tradycji  Średniowiecza”. Muzeum było też organizatorem i współorganizatorem takich imprez jak: 

„Noc Świętojańska”, „Zlot pojazdów zabytkowych”, „Piknik w Starorypinie na grodzisku”, „Rocznica 

zbrodni Selbstschutzu”, „Najlepsza gęsina na św. Marcina z Rypina” i innych.  

Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad.5 

Przewodniczący  Komisji  informowali na temat prac komisji.  

Przewodniczący komisji Kultury, Promocji i Rozwoju, p. Sobierajski – Komisja odbyła 4 posiedzenia. 

Dnia 25.02.16 zapoznano się z informacją nt. ferii zimowych w miejskich obiektach kultury. Dnia 9 

marca zapoznano się ze sprawozdaniem dyrektora RDK z funkcjonowania Domu Kultury w 2015 roku. 

30 marca w ramach środków budżetowych na dofinansowanie zadań realizowanych przez organizacje 



pozarządowe w 2015 roku. 13 kwietnie przedstawiono burmistrzowi informacje nt. funkcjonowania 

RDK.  

Przewodniczący komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska p. Żywocki – 

komisja odbyła 1 posiedzenie, gdzie analizowała sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w 2015 

roku, opiniowała też projekty uchwał na sesję w kontekście nowelizacji ustawy śmieciowej. 

Przewodnicząca komisji Oświaty i Wychowania p. Górecka – Komisja odbyła 2 spotkania, na których 

dokonała analizy przygotowania szkół i przedszkoli do rekrutacji na rok 2016/2017, omówiła 

standardy dot. ZSM i Liceum Plastycznego, dokonała analizy arkuszy organizacyjnych placówek 

oświatowych, jak też analizowała projekty uchwał dot. problematyki oświatowej.  

Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej, p. Alicja Federowicz – komisja odbyła 

2 spotkania, w tym jedno wyjazdowe w ŚDS, gdzie zapoznała się z funkcjonowaniem tej placówki i 

planem budżetowym. Na drugim posiedzeniu zapoznała się ze sprawozdaniem MOPS i Kartą Dużej 

Rodziny oraz Świadczeniami Alimentacyjnymi. 

Przewodniczący Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki, p. Chojnacki – komisja odbyła 1 posiedzenie, 

którego tematem było sprawozdanie z działalności MOSiR.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej, p. Zbigniew Kędzierski – komisja odbyła 1 

posiedzenie, na którym analizowała projekty uchwał na sesję 

 

Ad.6a 

Przewodniczący  Rady  p.  Jarosław Sochacki przedstawił  projekt uchwały Nr  XVII146/16  w sprawie 

szczegółowego  sposobu  i zakresu  świadczenia usług  w  zakresie odbierania  odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości  i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną   przez 

właściciela  nieruchomości  opłatę za gospodarowanie  odpadami komunalnymi . 

Jest pozytywna opinia  Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy  prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Radny, p. Janusz Chojnacki prosił p. Rębacza o wyjaśnienie treści tej uchwały i pytał czy są zmiany w 

stosunku do poprzedniej uchwały. Nie mógł być na posiedzeniu Komisji Budżetu, stąd to pytanie.  

Pan Rębacz wyjaśniał,  że zmiany, które są wprowadzane są zmianami nieradykalnymi. Podjęcie 

uchwał na nowo wynika z nowelizacji przepisów o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Tak 

więc uchwały poprzednie tracą ważność i Rada musi podjąć je na nowo. Co do tej uchwały główna 



zmiana dot. stawki zryczałtowanej w odniesieniu do ogródków działkowych i terenów rekreacyjnych. 

Pozostałe stawki pozostają bez zmian.  

Przewodniczący  Rady poddał  projekt uchwały  pod głosowanie.  

Rada  Miasta Rypin  14  głosami  „za „  jednogłośnie    podjęła uchwałę Nr XVII146/16  w sprawie 

szczegółowego  sposobu  i zakresu  świadczenia usług  w  zakresie odbierania  odpadów 

komunalnych  od właścicieli nieruchomości  i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za 

uiszczoną   przez właściciela  nieruchomości  opłatę za gospodarowanie  odpadami komunalnymi . 

( podczas głosowania nieobecny  na sali   1 radny ). 

Uchwała  Nr XVII/146/16 stanowi zał. nr  3 do protokołu. 

 

Ad.6b 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały Nr XVII/ 147/16r w sprawie  przyjęcia  

Regulaminu utrzymania  czystości  i porządku  na  terenie Gminy Miasta Rypin . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym.  

Radny p. Chojnacki odniósł się do uzasadnienia tej uchwały. Pytał, czy w tym regulaminie zaszły 

zmiany, pomimo tego, że Rada jest zobowiązana do podjęcia nowej uchwały.  

Pan Rębacz wyjaśniał, że w regulaminie nastąpiły pewne zmiany stylistyczne, które nie mają wpływu 

na zapisy merytoryczne regulaminu. Dodano tylko punkt w harmonogramie odbioru odpadów dot. 

nieruchomości na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. Pozostałe zmiany nie wpływają na charakter 

systemu odbioru odpadów. 

Przewodniczący Rady Miasta  poddał projekt uchwały  pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin   15 głosami   „za „ jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr XVII/ 147/16r w sprawie  

przyjęcia  Regulaminu utrzymania  czystości  i porządku  na  terenie Gminy Miasta Rypin . 

Uchwała Nr  XVII/147/16 stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

 

 

 



Ad.6c  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały Nr  XVII/148/16 / w sprawie wzoru 

deklaracji  o wysokości  opłaty za gospodarowanie  odpadami komunalnymi      oraz warunków i trybu  

składania deklaracji   za pomocą  środków  komunikacji  elektronicznej . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym.  

Radny p. Chojnacki pytał, czy te deklaracje mają być składane jeszcze raz przez mieszkańców?  

Pan Rębacz wyjaśniał, że mieszkańcy nie będą musieli składać deklaracji ponownie. Jest to ten sam 

wzór deklaracji. Straci moc poprzednia uchwała, ale nie wzór deklaracji. Co do nowej uchwały 

dodatkowo w deklaracji została umieszczona informacja dot. ogrodów działkowych i terenów na cele 

rekreacyjno – wypoczynkowe. Została też dodatkowo umieszczona klauzula związana  z  informacją 

dot. przetwarzania danych osobowych, który to wzór deklaracji otrzymali państwo przed sesją.  

Pan Chojnacki dodał więc, że rozumie, że nowy wzór deklaracji  dotyczy osób, które  do tej pory takiej 

deklaracji nie złożyły.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z nowym wzorem deklaracji. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami „za „ jednogłośnie     podjęła uchwałę  Nr  XVII/148/16 / w sprawie 

wzoru deklaracji  o wysokości  opłaty za gospodarowanie  odpadami komunalnymi      oraz 

warunków i trybu  składania deklaracji   za pomocą  środków  komunikacji  elektronicznej . 

Uchwała Nr  XVII/148/16 stanowi zał.  nr  5 do protokołu. 

 

Ad.6d 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt  uchwały Nr  XVII/149/16 w sprawie  wyboru metody 

ustalenia  opłaty za gospodarowanie       odpadami    komunalnymi        oraz wysokości  opłaty za 

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na   terenie Gminy Miasta    Rypin. 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym.  

Radny p. Chojnacki prosił również o wyjaśnienie , czy są  też zmiany w stosunku do poprzedniej 

uchwały. 



Pan Rębacz wyjaśniał, że tak jak już wcześniej wspomniał zmiana dotyczy stawek. Została dodana 

stawka za nieruchomość zabudowaną domkiem letniskowym i inne nieruchomości na cele 

rekreacyjno – wypoczynkowe. Stawka w § 4 składa się z dwóch ustępów, gdzie ustalona jest stawka 

zryczałtowana w wysokości 10 i20 zł a na 2016 rok w wysokości 5 i 10 zł. Wynika to z faktu, iż stawka 

zryczałtowana roczna będzie wprowadzona w połowie roku, czyli te nieruchomości, które dotychczas 

były traktowane jako niezamieszkałe uiszczają opłatę od ilości zadeklarowanych pojemników na 

drugą opłatę będą uiszczały jako stawkę zryczałtowaną. Stąd też ta stawka została zredukowana o 50 

%, by uniknąć podwójnego obciążania w roku 2016. Pozostałe stawki pozostają bez zmian.  

Przewodniczący  Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 12  głosami  „za „ , przy  3 „wstrzymujących  „  podjęła uchwałę Nr  XVII/149/16 

w sprawie  wyboru metody ustalenia  opłaty za gospodarowanie       odpadami    komunalnymi        

oraz wysokości  opłaty za gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na   terenie Gminy Miasta    

Rypin. 

Uchwała Nr  XVII/149/16 stanowi zał. nr  6 do protokołu.  

 

Ad.6e 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały Nr    XVII/150/16 w sprawie terminu, 

częstotliwości  i trybu uiszczania  opłaty  za   gospodarowanie  odpadami komunalnymi  przez  

właścicieli nieruchomości  na terenie  Gminy Miasta Rypin. 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami  „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr    XVII/150/16 w sprawie 

terminu, częstotliwości  i trybu uiszczania  opłaty  za   gospodarowanie  odpadami komunalnymi  

przez  właścicieli nieruchomości  na terenie  Gminy Miasta Rypin. 

Uchwała Nr  XVII/150/16  stanowi  zał. nr 7 do protokołu. 

 

Ad.6f 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały Nr    XVII/151/16  w sprawie  Przyjęcia  

Programu  opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania   bezdomności zwierząt     na  

terenie Gminy  Miasta Rypin  na 2016 rok . 



Jest pozytywna opinia Komisji  Bezpieczeństwa , Porządku Publicznego  i Ochrony  Środowiska oraz 

radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.  

Radny p. Janusz Chojnacki, o ile sobie przypomina, dyskusja nad tą uchwałą toczyła się już swego 

czasu na posiedzeniu Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. Najbardziej bulwersuje go to, że w tej 

uchwale jest zapis, że należy zapewnić bezdomnym zwierzętom miejsce w schronisku, chociaż one 

tam nie będą zamieszkiwać, to musimy za to płacić. Pytał, czy nie można tego zapisu obejść ? 

Pan Karol Chmielewski wyjaśniał, że jest to program, który uzyskał  pozytywną opinię lekarzy 

weterynarii. Zawiera wszystkie zapisy, które przewiduje ustawa o ochronie zwierząt.  

W takim wypadku p. Chojnacki pytał, czy schronisko jest w stanie przyjąć wszystkie zwierzęta? Pan 

Chmielewski wyjaśniał, że każdą ilość zwierząt, jest zawarta stosowna umowa.   

Przewodniczący Rady  poddał  projekt  uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin  15  głosami  ”za „   podjęła uchwałę Nr    XVII/151/16  w sprawie  Przyjęcia  

Programu  opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania   bezdomności zwierząt     na  

terenie Gminy  Miasta Rypin  na 2016 rok .  

Uchwała Nr  XVII/151/16  stanowi zał. nr  8 do protokołu.  

 

Ad 6g 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt  uchwały Nr XVII/152/16 w sprawie  woli  

utworzenia  Stowarzyszenia  jednostek   samorządu terytorialnego    Związek  Samorządów  Polskich . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Zdaniem radnego Sobierajskiego miasto powinno przystąpić do stowarzyszenia zrzeszającego 

samorządy. Umożliwi to z pewnością lobbowanie korzystnych przepisów dla samorządów. Jego 

wątpliwości budzi jednak deklaracja ideowa, która została załączona do statutu tego Stowarzyszenia. 

Przytoczył  zapis tej deklaracji „naszym zadaniem jest jak najlepsze przygotowanie kandydatów na 

radnych jak również przyszłych członków organów wykonawczych”. Pytał więc, czy to wszystkich 

kandydatów radni będą przygotowywać i kto to będzie weryfikować. Przytoczył też inny zapis 

„będziemy inicjować działania dot. szeroko pojętych mediów samorządowych. Mamy nadzieję, że 

dzięki właściwej misji informacyjnej formułowana zostanie grupa świadomie licznych wyborców, 

którzy będą potrafili rzetelnie ocenić kandydatów do samorządu i dokonać właściwego wyboru”. Pan 



radny pytał, co znaczy „właściwy wybór”. Brzmi to jak deklaracji partii politycznej. Jego zdaniem do 

czasu uściślenia tych zapisów, Rada powinna wstrzymać się z podejmowaniem uchwały. Radny, p. 

Chojnacki zauważył, że miasto jest w wielu stowarzyszeniach, gdzie reprezentuje nas Burmistrz. 

Będzie to kolejne Stowarzyszenie, kolejne składki i może nic z tego nie wyniknąć.  

Innego zdania był radny, p. Kędzierski. Zauważył, że jest to projekt uchwały w sprawie woli 

utworzenia takiego Stowarzyszenia i inicjatory szukają 15 samorządów. Nasze miasto może być w 

grupie założycielskiej. Jest to tylko projekt, z chwilą powołania tego Stowarzyszenia utworzy się 

komisja statutowa, która opracuje konkretne zapisy w oparciu o które stowarzyszenie będzie mogło 

działać. Sama idea utworzenia Stowarzyszenia jest słuszna, co zresztą zauważył radny p. Sobierajski. 

Radny, p. Pawłowski podzielił stanowisko kolegi Sobierajskiego. Czytając deklarację ideową, nie ma 

żadnych wątpliwości, że udział w tym Stowarzyszeniu może przynieść wiele korzyści. Jego wątpliwości 

budzi jednak to, że ma dotyczyć to tylko szefów samorządów, radnych. Jak daleko ma być 

prowadzona ta akcja dotycząca szkoleń dla przyszłych samorządowców? W tej deklaracji idea 

wymiany doświadczeń i poglądów jest bardzo cenna jednak ma wątpliwości co do mediów. Jeżeli 

dotyczyłoby to lokalnych mediów, wiadomo, że każdy samorząd dysponuje swoją gazetą. Podstawą 

funkcjonowania społeczeństwa obywatelskiego są wolne media, które tak naprawdę nie do końca są 

wolne .Jeśli zdecydujemy się wstąpić do tego Stowarzyszenia to dopiero będą budzić się wątpliwości.  

Pan Burmistrz odnosząc się do swoich przedmówców, podobnie jak radny Kędzierski  zauważył 

również , że jest to tylko projekt uchwały dot. woli utworzenia takiego stowarzyszenia. Podoba mu 

się ta idea, gdyż byłoby to pierwsze Stowarzyszenie, które zrzeszałoby samorządowców na różnych 

szczeblach. Należy rozumieć to w szerokim znaczeniu. Zawsze można z tego Stowarzyszenia wystąpić. 

Prosił radnych o podjęcie tej uchwały. Jest to historyczny moment, gdzie samorządy tworzą takie 

Stowarzyszenie i my jako Rypin bylibyśmy w grupie  15 założycielskich samorządów. Nie jest to też 

żadne ciało polityczne. Ma być to Związek Samorządów Polskich. Liderem tego przedsięwzięcia jest 

burmistrz Tomaszowa Lubelskiego.  

Przewodniczący  Rady  poddał projekt uchwały  pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  9   głosami  „za „  przy 6 „wstrzymujących „ , podjęła  uchwałę Nr XVII/152/16 

w sprawie  woli  utworzenia  Stowarzyszenia  jednostek   samorządu terytorialnego    Związek  

Samorządów  Polskich . 

Uchwała Nr  XVII/152/16  stanowi zał. nr  9 do protokołu. 

 



Ad.6h 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały Nr  XVII/153/16 w sprawie   przyjęcia  

sprawozdania  z działalności  Miejskiego Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w Rypinie w 2015 roku . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Rodziny Zdrowia  i Opieki  Społecznej  oraz radcy prawnego pod 

względem    formalno-prawnym. 

Rada Miasta  Rypin  15  głosami „ za „  jednogłośnie   podjęła uchwałę  Nr  XVII/153/16 w sprawie   

przyjęcia  sprawozdania  z działalności  Miejskiego Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w Rypinie w 2015 

roku . 

Uchwała Nr  XVII/153/16 stanowi zał. nr  10  do protokołu. 

 

Ad.6i 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt  uchwały  Nr  XVII/154/16   zmieniającej   uchwałę  

w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2016 rok.  

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Skarbnik Miasta p. Zielaśkiewicz informowała, że przed sesją radni otrzymali dodatkowe uzupełnienie 

do zmian budżetowych. Część zmian  dot. decyzji Wojewody o przyznaniu dodatkowych środków. 

Dochody zmieniły się o prawie 146 000 zł., zmieniły się również wydatki bieżące o tą samą kwotę. 

Burmistrz informował, że zmiana ta dotyczy ważnego zadania z tytułu ogłoszenia konkursu przez 

Urząd Marszałkowski. Prosił o akceptację. Jest szansa na skorzystanie ze środków zewnętrznych. Na 

dzień 31 sierpnia oddziały muszą  funkcjonować.  

Radny p. Chojnacki nawiązał do deficytu budżetowego, który zwiększył się o prawie 2 926 000 zł, a 

jest dopiero kwiecień. 

Radny p. Kędzierski zwrócił uwagę dotyczącą zmian budżetowych. Uczestniczył w posiedzeniu komisji 

Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska, gdzie prezesi ogródków działkowych 

zaatakowali go personalnie, gdy podważał ich argumenty odnośnie wprowadzenia opłaty za odbiór 

odpadów z ogródków działkowych. Pierwotnie opłata ta miała wynosić 20 zł, co miesięcznie 

stanowiło kwotę 1,66zł. Prezesi podnosili, że są to emeryci i renciści i nie stać ich na dodatkowe 

opłaty. Rada Miasta wyraziła dzisiaj wolę, aby tę kwotę zmniejszyć o połowę, natomiast w zmianach 

budżetowych jest zapis, że miasto przeznacza kwotę 4 200 zł na  wykonanie elewacji budynku i zakup 



krzeseł do jednego z tych ogrodów. Pan radny pytał więc o jakiej współpracy jest tu mowa, gdzie z 

jednej strony działkowcy nie wyrażają zgody na tak niską opłatę,  a z drugiej zwracają się do miasta  o 

pomoc finansową. Jeden z ogrodów działkowych otrzymał też dofinansowanie na doprowadzenie 

wody. Jak p. radny zauważył to wszystko powoduje wzrost deficytu budżetu naszego miasta. Jednak 

zdaniem p. radnego, na dzień dzisiejszy nie jest chyba aż tak źle, patrząc na zadłużenie innych 

samorządów. Dodał też, że na ostatniej komisji budżetu p. Skarbnik informowała na temat sytuacji 

finansowej miasta, gdzie apelowała o ograniczenie wydatków bieżących, co do wydatków 

inwestycyjnych można jeszcze cokolwiek planować.  

Przewodniczący Rady Miasta  poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin   11  głosami  „za „  przy  3  wstrzymujących  „  podjęła uchwałę Nr  XVII/154/16  

zmieniającą    uchwałę  w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2016 rok. 

Uchwała Nr  XVII/154/16 stanowi zał. nr  11 do  protokołu. 

 

Ad.6j 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt  uchwały Nr   XVII/155/16  zmieniającej  uchwałę  w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Miasta Rypin  na lata  2016-2025. 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  . 

Rada Miasta Rypin   12 głosami  „za „  przy 2  „wstrzymujących „ podjęła uchwałę Nr XVII/155/16  

zmieniającą   uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Miasta 

Rypin  na lata  2016-2025. 

Uchwała Nr  XVII/155/16  stanowi zał. nr  12 do protokołu. 

 

Ad.6k 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił   projekt uchwały Nr  XVII/156/16   o zmianie uchwały Nr 

XIII/109/15 w sprawie  przyjęcia i realizacji  „ Planu gospodarki  niskoemisyjnej dla gminy Miasta 

Rypin  na lata 2015-2020”. 

Rada Miasta Rypin  14  głosami  „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XVII/156/16 /  o zmianie 

uchwały Nr XIII/109/15 w sprawie  przyjęcia i realizacji  „ Planu gospodarki  niskoemisyjnej dla 

gminy Miasta Rypin  na lata 2015-2020”. 



Uchwała Nr  XVII/156/16 stanowi zał. nr  13 do protokołu. 

 

Ad.6l 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  XVII/157/16 w sprawie  udzielenia  

pomocy finansowej Powiatowi  Rypińskiemu na realizację zadania  pn. „Dofinansowanie zakupu  

samochodu   transportowego  do przewozu   uczestników  Warsztatów Terapii zajęciowej  „Nadzieja „  

w Rypinie. 

Rada Miasta Rypin  14  głosami” za „   jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XVII/157/16 w sprawie  

udzielenia  pomocy finansowej Powiatowi  Rypińskiemu na realizację zadania  pn. 

„Dofinansowanie zakupu  samochodu   transportowego  do przewozu   uczestników  Warsztatów 

Terapii zajęciowej  „Nadzieja „  w Rypinie. 

Uchwała Nr  XVII/157/16 stanowi zał. nr  14  do protokołu.  

 

Ad.7 

 Radna p. Federowicz   w imieniu swoim jak i swoich wyborców   dziękowała p. Szymańskiemu  dyr., 

MOSiR , który stara się  pomóc i jest na każdy telefon. Chodzi o  zrobienie skwerku . Dziękowała  też 

Prezesowi KOMES  za  udostepnienie  koparki. 

Radny p. Paweł Sobierajski nawiązał  do niepojących  informacji nt. rypińskiego szpitala , które 

docierają  z przekazów medialnych i są one   często sprzeczne. Odchodzą specjaliści, ogłaszane są  

konkursy, które  później są  odwoływane, informacje o tym, że dyrektor szpitala pełni też obowiązki  

dyrektora szpitala  włocławskiego, o jakiś porozumieniach  bliżej nie określonych  z marszałkiem 

województwa. W związku z tym  nasuwają się pytania , czy szpital nasz może bezpiecznie 

funkcjonować, czy jest niezbędna  kadra  lekarzy i innych pracowników.Dlaczego nie ogłoszono 

konkursu , dyrektor jest jednocześnie dyrektorem we Włocławku i czy nie ma zagrożenia , że szpital 

zostanie przejęty  np.  przez  szpital włocławski. Co prawda  jednostką prowadzącą dla szpitala jest  

Starostwo Powiatowe, jednak  jest on jednostką  strategiczną  dla miasta, miasto co roku przekazuje 

środki finansowe  . Tak więc   powinna być  pełna wiedza  nt. funkcjonowania  szpitala .Radny 

Sobierajski  złożył  wniosek  do Przewodniczącego Rady  o  zorganizowanie wspólnego  posiedzenia 

Rady Miasta  z Radą Powiatu , lub Zarządem Powiatu w celu omówienia   aktualnej sytuacji szpitala  i 

jego funkcjonowania  w przyszłości.  



Drugi temat poruszony przez p. radnego Sobierajskiego dotyczył RCS i współpracy w tym zakresie 

miasta z powiatem. Pan radny informował, że zgodnie z porozumieniem z 2006 roku dotyczącym 

zasad funkcjonowania tego obiektu liderem przedsięwzięcia jest gmina Miasto Rypin i w ciągu 5 lat 

po oddaniu obiektu będzie sprawowała nad nim nadzór merytoryczny. W oparciu o porozumienie z 

2012 roku w przedmiocie współstanowienia nieruchomości i współfinansowania RCS, podmiotem 

zarządzającym jest ZS nr 2. Na podstawie tego porozumienia została powołana komisja programowa, 

w skład której wchodzą radni miasta i powiatu. Ze strony miasta są  to radni: p. Chojnacki, p. 

Szczęsny, Kędzierski i jego skromna osoba. Zadaniem zespołu jest współpraca z ZS nr 2 przy 

opracowywaniu aktualizacji zasad korzystania z obiektów wchodzących w skład RCS, strategiczny 

rozwój oraz przedstawienie burmistrzowi i zarządowi powiatu corocznej oceny funkcjonowania 

obiektu. Teoretycznie więc miasto powinno mieć wpływ na zarządzanie RCS, jednak w praktyce 

można odnieść wrażenie, że miasto nie ma wpływu na funkcjonowanie tego obiektu. Wszystkie 

decyzje podejmuje zarząd powiatu i nie uwzględniane są często opinie komisji programowej. Dotyczy 

to np. wynajmowania hali, basenu czy też niskich wynagrodzeń pracowników RCS, który to temat był 

wielokrotnie poruszany na posiedzeniach komisji, temat ten też poruszał również  radny, p. 

Kędzierski. Wynagrodzenie  zasadniczo jest niższe  niż płaca minimalna. Dodał, że radni sami często 

krytykują pracodawców , którzy słabo opłacają  pracowników ,  a nie starają się pomóc pracownikom 

RCS. Starostwo zobowiązało się przedstawić skutki zwiększenia wynagrodzeń pracowników RCS. Do 

dnia dzisiejszego takiej informacji komisja nie otrzymała. Nie odbywają się posiedzenia komisji. Pan  

radny poruszył też sprawę umowy użyczenia z 2011 roku, która określa zasady bezpłatnego użyczenia 

nieruchomości, a która to umowa wygasła z końcem 2013 roku. Ponadto informował, że p. Skarbnik 

miała też wątpliwości co do rozliczenia kosztów ujętych w sprawozdaniu przygotowanym przez RCS. 

Prosił  burmistrza o zwołanie komisji programowej w celu wyjaśnienia tych wszystkich  kwestii.  

Radny, p. Chojnacki podzielił opinię kolegi Sobierajskiego. Bywał na posiedzeniach komisji basenowej 

wraz z radnymi powiatowymi i ta rozmowa przypominała raczej spotkanie przy herbacie niż 

posiedzenie komisji. Zalecenia nigdy nie zostały wprowadzone w życie. Nawiązując do sprawy 

wynagrodzeń pracowników RCS, mają oni wliczoną wysługę lat do najniższej krajowej i zdaniem p. 

radnego to jest horror, co dzieje się w tym zakładzie budżetowym. Pan radny złożył ustną rezygnację 

do protokołu  z pracy w tej komisji. Dodał też, że wszystkie materiały, które radni z komisji 

otrzymywali były wysyłane w ostatniej chwili pocztą mailową. Panie z Biura Rady starały się jak 

najszybciej te materiały przekazać. Dodał, że jego rola na dzień dzisiejszy się zakończyła i nie widzi  

możliwości dalszej  pracy w tej komisji. Podziękował kolegom radnym, którzy go do tej komisji 

wybrali.  



Drugą sprawą poruszoną przez p. radnego Chojnackiego były nieprzyjemne a wręcz odrażające 

zapachy, które w ostatnim czasie unoszą się nad naszym miastem. Ten smród wydobywa się z 

biogazowni wybudowanej niedaleko granic miasta. Podziękował burmistrzowi za poczynione przez 

niego kroki i wystosowanie pisma do Wydziału Ochrony Środowiska do starosty i wójta. Poddał  w 

wątpliwość, czy odpowiedź p. burmistrz otrzyma od tych osób, gdyż p. staroście nie śmierdzi, bo nie 

mieszka w Rypinie, a pan wójt mieszka po drugiej stronie miasta. Sytuacja podobna miała miejsce w 

ubiegłe lato. Dodał też, że dziwi go, że osoby budujące tą biogazownię, otrzymały pozwolenie na jej 

wybudowanie. 

 Odniósł się do przewodniczącego komisji Kultury, Promocji i Rozwoju  p. Sobierajskiego. Ma 

wrażenie, że p. Sobierajski zrobił ze swojej komisji komisję budżetu i Gospodarki i komisję Sportu i 

Porządku Publicznego. Jego zdaniem komisja kultury ma w swoim tytule Rozwój i Promocję. Pytał, jak 

jego kolega radny rozumie „rozwój”, gdyż jego zdaniem nie chodzi tu o rozwój naszego miasta we 

wszystkich dziedzinach gospodarki, sportu, gdyż w tej sytuacji zbędne byłyby pozostałe komisje Rady. 

Zauważył, że komisje wchodzą sobie w kompetencje, prosił ,aby zmienić statut i dostosował nazwę 

do kompetencji komisji.  

Radny p . Sobierajski prosił o wskazanie przez p. radnego konkretnego tematu z planu pracy jego 

komisji, który jest zbieżny z planem pracy komisji p. Chojnackiego. Pan Chojnacki nawiązał do sytuacji 

z dnia 30 marca, kiedy to odbywały się jednocześnie posiedzenia dwóch komisji: jego komisji – 

komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki oraz posiedzenie komisji radnego Sobierajskiego - Kultury, 

Promocji i Rozwoju. Komisja p. Chojnackiego odbywała się w sali 104, a kolegi Sobierajskiego w 

Biurze Rady. Na komisji Sportu omawiano tematy związane  ze  sportem. Wówczas p. Sobierajski 

przyszedł na jego komisję i mimo, iż nie wyraził na to zgody, zabrał kierownika p. Nowaka na swoje 

posiedzenie. Dodał, że w tej sytuacji nie widział możliwości kontynuowania obrad komisji. Pan Nowak 

będąc za chwilę na komisji p. Sobierajskiego referował dotacje udzielone w 2015 r. na podstawie 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie oraz ustawy o sporcie. Pytał, czy więc w tej 

sytuacji p. przewodniczący Sobierajski nie wszedł w jego kompetencje? 

Pan radny Sobierajski wyjaśniał, że wynikało to z planu pracy jego komisji i nie widzi żadnego 

konfliktu. Pan radny Chojnacki jako doświadczony radny powinien wiedzieć, że pewne tematy w 

pracach komisji się zazębiają. Nawiązał do słów p. radnego Chojnackiego .Stwierdził  nie jest to temat 

na sesję, ale skoro p. Chojnacki wywołał temat uznał, że należy wyjaśnić to do końca. Pytał o formę 

zabrania p. Nowaka. „Czy pod pachę, czy do kieszeni”. Pytał też kierownik Biura Rady i p. Nowaka  o 

wyjaśnienie, kto z nich pierwszy zgłaszał prośbę o zwołanie posiedzenia swojej komisji. Kierownik 

Biura  jak  również i  p. Nowak potwierdzili, że pierwszy zgłosił się p. Sobierajski  podając termin 



posiedzenia swojej  komisji. Pan Sobierajski próbował zakończyć dyskusję twierdząc, że jest to farsa. 

Przeprosił, że musi brać w tym udział, ale został sprowokowany przez p. Chojnackiego. Zwracając się 

do p. Chojnackiego nawiązał do słów kierownik Biura Rady,  że to, że  komisje odbywały się w jednym 

czasie nie było problemem, wystarczyła odrobina dobrej woli . Zachowanie p. Chojnackiego było 

jednak złośliwe. Rzeczywiście potwierdził, że udał się na posiedzenie komisji p. Chojnackiego w celu 

poproszenia p. Nowaka o przyjście na jego komisję. Zapytał grzecznie, czy p. Nowak może przyjść na 

jego komisję,  p. Chojnacki nie wyraził na to zgody, gdyż miał jeszcze tematy do omówienia. Pan  

Sobierajski dodał, że w tej sytuacji uznał, że nie ma problemu i że poczeka. Po zreferowaniu tematu 

przez p. Nowaka ponowił swoją prośbę. P. Chojnacki jednak najpierw wyraził zgodę na opuszczenie 

już jego komisji przez p. Nowaka, po czym zmienił zdanie. P. Sobierajski dodał też, że p. Chojnacki 

prosił p. Nowaka o możliwie długie referowanie tematu.  

Z wyjaśnieniami p. Sobierajskiego nie zgodził się radny, p. Jankowski, jednak nie wskazał innego 

przebiegu całego zajścia na komisji p. Chojnackiego. Zaproponował jednak w celu zadowolenia 

wszystkich radnych, aby połączyć wszystkie komisje, tak jak jest w wielu innych urzędach. Jest 

posiedzenie wspólne wszystkich komisji raz w miesiącu, gdzie wszystkim radnym znane są wszelkie 

tematy. Pomysł ten poparł też Przewodniczący Rady Miasta dodając jednak, że w takim razie, jeśli 

wystarczy jedna wspólna komisja to wystarczy jeden przewodniczący tej komisji.  

Radny Chojnacki nie krył też oburzenia z faktu, że „pół godziny wcześniej” p. Sobierajski zawiadomił 

Biuro Rady o swojej komisji i dlatego jest bardziej kompetentny. Nie ujawnił  jednak  kulis miejsca 

spotkania komisji, gdyż byłoby dla niego wstydem mówić o tym na sesji.  

Tą ożywioną dyskusję między dwoma radnymi przerwał Przewodniczący Rady. Do sprawy odniósł się 

także burmistrz  apelując do państwa radnych, aby pracownicy nie byli ciągani na posiedzenia komisji 

z każdym dziwnym pytaniem. Wydziały są w tej chwili obciążone setkami spraw, gdyż jest to okres 

tworzenia trzech strategii, wniosków do RPO, wniosków do ministerstw. Tak więc pracownicy 

Wydziałów Urzędu Miasta  mają ciężką pracę do wykonania. Nie jest w stanie też płacić im nadgodzin 

z pieniędzy publicznych czy dawać urlopy, gdyż oni są potrzebni do pracy na co dzień. Apelował też 

do Biura Rady, aby komisje były dobrze organizowane, by pracownicy nie byli stawiani w takich 

sytuacjach jak ta dzisiejsza i nie musieli sprzeczać się o to, kto pierwszy był zapraszany.  

Pan radny  Chojnacki prosił też, aby w obradach sesji do końca uczestniczył prezes MPEC, nie ma go 

już na obradach sesji, więc sprawę tę poruszy na kolejnej. Na koniec nawiązał do tematu z 

poprzedniej sesji dot. lokalu przy ul. Lipnowskiej. Chciałby wiedzieć jak sytuacja wygląda na dzień 

dzisiejszy, dziwi go, że administrator nie chce odzyskać swojego lokalu. 



Radny p. Nowatkowski nawiązał do wypowiedzi burmistrza, który informował o wpływie do budżetu 

miasta mniejszej subwencji oświatowej z uwagi na to, że został podniesiony obowiązek szkolny do 7 

roku życia. Pytał, jakie są prognozy na rok 2016/ 2017 w zakresie utworzenia klas I w naszych 

placówkach, czy z tego tytułu, że ten obowiązek szkolny został zmieniony, gdzie podniesiono wiek, 

jest możliwość stworzenia tylu oddziałów, aby nauczyciele nie stracili pracy.  

Co do zapachu w naszym mieście, jest to wyjątkowo męczący zapach. Zdaniem pana  radnego dobrze 

się stało, że nasze służby zainteresowały się   tym  temat. Wyborcy codziennie zgłaszają do radnych 

ten temat.  Gmina Rypin rzeczywiście pozwoliła na wybudowanie tej biogazowni, jednak należy 

wpływać na pana wójta i na inne służby, aby ten nieprzyjemny zapach zlikwidować. Nawiązując do 

wypowiedzi p. Sobierajskiego w temacie szpitala,  pan  radny zauważył, że rzeczywiście budynek jest 

odnowiony zarówno z zewnątrz jak i w środku, jednak przed szpitalem nie ma gdzie zaparkować, gdyż 

ptaki załatwiają swoje potrzeby. Sprawa ta załatwiona została w parku miejskim, natomiast przy 

szpitalu jest okropnie. W temacie RCS miasto było największym inwestorem w wybudowaniu tego 

obiektu, pytał czy miasto przejmie ten obiekt? 

Radna p. Federowicz poruszała też sprawę atrapy starego szpitala, gdzie wokół tego budynku jest 

straszny bałagan. Jest piękna galeria i obiekt szpitala i to co jest w pobliżu tego przynosi wstyd. Ten 

budynek zapełniony jest bezdomnymi. Ludzie boją się przechodzić ulicą Dłutka. Apelowała do 

radnego powiatowego p. Marynowskiego, aby władze powiatu coś z tym zrobiły.  

Radny Kędzierski pytał z kolei, dlaczego tak na siłę starostwo powiatowe chce zatrzymać obecnego 

dyrektora szpitala p. Bruzdowicza, skoro określił się, że wybrał zarządzanie szpitalem we Włocławku. 

Cały czas podkreśla się jego duże kompetencje, to, że szpital nie jest zadłużony, ale przecież nie ma 

ludzi niezastąpionych. Poruszył czynnik ludzki, jak są traktowani pacjenci. Nie ma stołówki, porcje 

głodowe przywożone są z zewnątrz, zostały zlikwidowane etaty salowych, które to pomagały 

personelowi średniemu. Rozumie, że szuka się oszczędności, ale personel niższego szczebla też 

zarabia bardzo mało i nie jest doceniony. Chodzi też o to, aby pacjent czuł się godnie. Pan radny 

dodał, że skoro pan dyrektor wybrał Włocławek, powinien tam pójść.  

Radny, p. Murawski podzielił opinie i obawy przedmówców w temacie szpitala rypińskiego. Na 

ostatniej sesji powiatu w wolnych wnioskach zadał pytanie, czy nie ma zagrożenia dla powiatu i 

mieszkańców Rypina w związku z pogłoskami, że odchodzą czy będą odchodzić niektórzy lekarze 

specjaliści. Pan starosta wyjaśniał, że nie ma żadnego zagrożenia. Podstawowa opieka medyczna 

będzie na tym samym poziomie. Okazuje się jednak, że niektórych lekarzy brakuje. Zabezpieczenie 

więc fachowej opieki lekarskiej na niektórych oddziałach jest wątpliwe. Ponadto dodał, że przy 

układaniu planu pracy komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej na 2016 rok zgłaszał wniosek, 



aby w planie pracy znalazło się wspólne posiedzenie z komisją Zdrowia Rady Powiatu. Ma nadzieję, że 

dojdzie do takiej wspólnej komisji. Pan radny zgłosił również wniosek inwestycyjny, a raczej 

remontowy. Rozumie, że budżet miasta jest napięty, nie mniej jednak nie jest to duży koszt. Chodzi o 

wymianę części ogrodzenia przy szkole SP nr 1 od ul. 3 Maja. Budynek został wyremontowany i 

wygląda poprawnie, plac wokół obiektu został utwardzony, jest  Orlik i siłowania, co tworzy ładny 

obiekt, natomiast ogrodzenie nie pasuje do całości. Prosił, że gdyby znalazły się środki,  można by to 

ogrodzenie wymienić, aby obiekt wyglądał przyzwoicie.  

Radny, p. Dworzyński pytał burmistrza o ulicę Łączną. W maju miała ruszyć ta inwestycja. Rozmawiał 

z p. Kosińskim, gdzie został poinformowany, że wyniknęły pewne perturbacje nie z winy urzędu. 

Pytał, czy mieszkańcy tej ulicy zostali poinformowani o tej sytuacji i jak to będzie wyglądało dalej? 

Radny p. Tomasz Szczęsny poruszył temat niewystarczającej ilości stojaków do rowerów na terenie 

miasta. Prosił, aby zwrócić na to uwagę.  

 

Ad. 8 

Burmistrz Miasta p. Grzybowski wyjaśniał: 

- Co do stojaków na rowery, przybywa ich na terenie miasta. Zamontowano ich dość dużo, gdyż nie 

było ich wcale. Miasto będzie starało się o zwiększenie liczby stojaków. 

- Co do szpitala p. burmistrz zauważył, że kto może lepiej wiedzieć niż koledzy z klubu wyborczego 

Zgody, którzy mają swojego przedstawiciela władzy wykonawczej w powiecie, pana V-ce vb starostę. 

Jego zdaniem pytania są „pod publiczkę”. Przedstawiciele klubu PiS są aktywni , bo np. radny 

powiatowy  p. Marynowski  w prasie wypowiadał się  najczęściej i najmocniej  w temacie wyżywienia   

jak innych spraw dot. naszego szpitala i przyniosło to duże  efekty jak chociażby  w pogotowiu, gdzie 

został  zażegnany konflikt  personalny.  Jednak w wielu kwestiach  miasto nie może ingerować,  gdyż 

są to  kompetencje  powiatu .To tak jakby ktoś  próbował zarządzać jednostkami miejskimi. Zgadza 

się jednak z wieloma uwagami. Co do odejścia p. dyrektora SP ZOZ, dyrektor ma na pewno ważną  

umowę  i póki ona obowiązuje do tematu należy podchodzić  delikatnie. Wielokrotnie rozmawiał z 

dyrektorem, szanuje go za  to co zrobił dla naszego szpitala , p. marszałek  chce wykorzystać  jego  

wiedzę  we Włocławku , ale p. dyrektor powtarzał wielokrotnie, że Rypin jest  dla  niego  priorytetem.  

Na przełomie  maja- czerwca  p. dyrektor będzie musiał  zdecydować . 

Burmistrz dodał też, że  choć  polityka marszałka może być inna, nie widzi możliwości  wchłonięcia  

szpitala przez  szpital we Włocławku i nie wierzy w to  , aby Starosta, czy Zarząd Powiatu  na takie 



rozwiązanie się  zgodzili. Podał przykład  szpitala w Brodnicy , gdzie  przejął go  szpital w Grudziądzu i 

był to   okres  dużej straty  dla brodnickiego szpitala.  Zdaniem burmistrza  część pytań , które zadali 

panowie radni nie są do końca szczere    ale ich znajomość tych spraw w powiecie  jest znikoma. 

Czeka, kiedy koledzy radni  z klubu  „Zgody „ , których prywatnie  lubi i ceni , zaczną mówić o  MPEC, 

o cenach ciepła , bo ten temat jest bardzo ważny dla mieszkańców. Chciałby,  aby  swoją  energię  

skumulowali  wokół tych spraw . Prosił  kolegów radnych  o  wspólne działanie  a nie wyciąganie  

tematów. Liczy na współpracę.  

Jeżeli chodzi o RCS, zdaniem burmistrza obiekt jest na wysokim poziomie . Miasto dokłada 500-600 

tys., rocznie, a gdyby  przejęło RCS musiałoby wyłożyć  rocznie kwotę około  1.200 tys. zł. Obecna 

formuła  współpracy jest  jedyną jasną formułą, chyba, że zostanie  wymyślone coś lepszego. Od 

kiedy  oddano obiekt,   miasto jest  współwłaścicielem  w 50 %  zarówno jeśli chodzi o grunt jak i 

obiekty. Jest dwóch równorzędnych   partnerów  i muszą partycypować  w utrzymaniu obiektu, 

dzieląc się kosztami po połowie.  Każda nowa forma może to zmienić .W tym roku  należy  

doprowadzić do audytów , które wykażą, czy można  znaleźć oszczędności.  Komisja basenowa będzie  

miała też swoją rolę  . Zdaniem Burmistrza obiekt prowadzony jest  prawidłowo.  Podzielił opinie co 

do niskich pensji  pracowników  RCS,  lecz  są one zgodne z prawem.  Miasto wystosowało pismo do 

Starosty  i Zarządu Powiatu , że jest gotowe podnieść  te płace, do dzisiaj jednak  nie otrzymano 

jasnej odpowiedzi.  

Co do lokalu przy ul. Lipnowskiej , komornik wyznaczył  termin eksmisji, która upływa na koniec 

miesiąca. Prezes tej Fundacji  wystosował pismo , czy zaległość może być rozłożona na raty. Burmistrz  

dodał, że  nie ma   zamiaru utrzymywać jakiejkolwiek formy współpracy z tym panem.  

Odpowiadając radnej p. Federowicz w temacie szpecącego budynku szpitala , temat jest znany. 

Miasto wystąpiło do powiatu o poszerzenie pasa parkingowego, gdzie miasto chce poszerzyć tę ulicę. 

Od ul. Dłutka wykonane zostanie ogrodzenie. Są plany uprzątnięcia i ogrodzenia tego terenu.  

W temacie dokończenia ogrodzenia przy SP nr 1 Burmistrz wyjaśniał, że zgodnie z wcześniejszymi 

ustaleniami należy skupić się na potężnych zadaniach inwestycyjnych. Wydziały urzędu są obciążone 

setkami spraw w te matach jak chociażby tworzenie trzech strategii wniosków RPO, wniosków do 

ministerstw. Burmistrz apelował do radnych, żeby pracownicy urzędu nie byli ciągani na posiedzenia 

komisji, mają bowiem ciężka pracę do wykonania, nie może też płacić im nadgodzin albo dawać 

wolne za czas poza pracą, gdyż są potrzebni do pracy na co dzień. Posiedzenia komisji Rady powinny 

też odbywać się w godzinach pracy urzędu, aby pracownicy mogli udzielać rzeczowych informacji. 

Prosił Biuro Rady o takie planowanie posiedzeń komisji. Co do inwestycji na ul. Łącznej jest problem 

wynikający z protestów mieszkańców ulicy Zacisze. Inwestycja jest wspólna, temat utknął u 



Wojewody Kujawsko – Pomorskiego. Problem stworzył się przez mieszkańców, którzy nie wyrażają 

zgody na oddanie gruntu na poszerzenie. Problem ten dotyczy działek, na których nieuregulowane są 

drogi.  

Pan Burmistrz prosił przewodniczącego Rady o spotkanie w temacie szpitala, gdyż miasto nie ma 

wpływu na pewne działania starostwa, gdyż nie jest to jednostka miejska. Są wdrażane podwyżki dla 

personelu niższego, jednak martwi go brak niektórych lekarzy specjalistów. Ważnym miesiącem 

decydującym o losach szpitala będzie maj – czerwiec.  

Radny p. Sobierajski odnosząc się  do słów  Burmistrza   zauważył, że wnioskował  o wspólne 

posiedzenie  Rady Miasta z Radą Powiatu,  lub  Zarządem Powiatu. W Radzie Powiatu koalicją 

rządzącą jest koalicja PSL, PiS oraz radni , którzy kandydowali z KW Zgoda. Ma taką wiedzę, która do 

niego dociera i chciałby to zweryfikować i tylko o to mu chodziło.  

Burmistrz w nawiązaniu do wypowiedzi p. radnego zauważył, że przed wyborami pan radny powinien 

powiedzieć, że startuje z Komitetu Wyborczego „Zgoda”, żeby każdy miał jasny komunikat. Dodał, że 

stara się działać w grupie dla mieszkańców poza podziałami i oczekuje współpracy od panów radnych, 

a nie zadawania pytań prywatnych. W koalicyjnych rozmowach brał udział p. Murawski i nie należy 

odżegnywać się od kolegów radnych, tylko współpracować na rzecz dobra mieszkańców.  

Radny p. Nowatkowski co do ptaków, które zanieczyszczają teren wokół szpitala pytał, czy nasze 

służby mogą się tym zająć, czy należy poprosić o to służby powiatu. 

Burmistrz wyjaśniał, że miasto nie może wejść na teren szpitala i wydawać pieniędzy publicznych. Po 

raz kolejny poszedł monit w tej sprawie i będziemy monitować dalej. 

Radny, p. Kędzierski w temacie zarządzania RCS wyjaśniał, że ostatnie pismo jakie komisja otrzymała, 

były to koszty za księgowość. Pytał skąd one pochodzą? Co do  udziału radnych  miasta   w pracach 

komisji basenowej , zdanie radnych miasta w ogóle się nie liczy i nie tak powinno to wyglądać. Zdanie 

miejskich radnych w ogóle się  nie liczy . Pytał, czy tak powinna wyglądać współpraca. Zupełnie 

inaczej wyglądało to w poprzedniej kadencji. Zastanawia się również nad odejściem z tej komisji.  

Burmistrz prosił, aby panowie radni nie reagowali tak nerwowo jak radny p. Chojnacki. Żadne zakupy 

inwestycyjne przez okres 5 lat nie zostały dokonane bez wiedzy miasta. Wgląd ze strony miasta jest w 

pewnym sensie ograniczony, bo nie można sprawdzić dokumentów finansowych szkoły ZS Nr 2 , stąd 

też pomysł audytów, które  wykażą, w jaki sposób można znaleźć oszczędności . Należy jednak mieć 

świadomość , że część obiektu obsługuje szkoła, dzięki  czemu są  mniejsze koszty.  



 Ponadto państwo radni sami oczekują, aby pracownicy RCS mieli podwyżki, ale to spowoduje wzrost 

wydatków. Przyjął wniosek, aby zrobić spotkanie w RCS i wizje lokalną  w celu  ustalenia   potrzeb  

inwestycyjnych  . Na spotkaniu powinni też być  przedstawiciele księgowości.  Jutro w tej sprawie 

wystosowane  zostanie  pismo do starosty.  

Skarbnik miasta informowała, że w ostatnich miesiącach  znacznie wzrosły wydatki związane z 

wynagrodzeniami i pochodnymi. W następnych miesiącach  już te wydatki się  zmniejszyły. Ten rok  i 

wydatki   związane   z wynagrodzeniami są na poziomie  średniej miesięcznej  z poprzedniego roku. Te 

koszty były  bardzo wysokie w miesiącu  listopadzie i grudniu..    Wystosowała w tej sprawie pismo do 

Dyrektora  ZS nr 2 o wyjaśnienie  Odpowiedź na nie przekazała do Komisji Rewizyjnej. Dodała też, że 

nie chce sama podejmować decyzji, prosiła burmistrza o zajęcia stanowiska, czy będzie 

przeprowadzana kontroli w takim zakresie w jakim Komisja Rewizyjna może dokonać.  

Pani Świtalska wyjaśniała co do kwestii subwencji. W dniu dzisiejszym dotarła metryczka oświatowa z 

Ministerstwa Edukacji i wyciągnęła dwa wnioski. Zmienił się standard A, gdzie jesienią ub.r. był 

liczony o około 100 zł  więcej na jednego ucznia aniżeli teraz. Zmniejszyła się liczba uczniów i z tego 

tytułu 150 tys. mniej subwencji oraz zmniejszyła się liczba uczniów niepełnosprawnych w szkołach co 

daje kwotę prawie 200 tys.  zł. Te konsekwencje będą dotyczyły roku 2017 i związane są z dziećmi, 

które nie znajdą się w systemie szkolnym tylko przedszkolnym. W najbliższych latach należy się 

spodziewać mniejszej subwencji.  

Co do wrześniowych pierwszoklasistów, 66 dzieci zostało odroczonych w poprzednim roku. Są to 

potencjalni pierwszoklasiści 7 latkowie. Na tą chwilę rodzice 13 dzieci do 31 marca zadeklarowali, że 

pozostaną one w klasie I. Deklaracji kontynuowania odbywania wychowania przedszkolnego nie 

złożyło 12 rodziców. Ogólnie daje to liczbę 91 uczniów klas I. Licząc po 25 uczniów w każdej klasie są 

to 4 oddziały w skali miasta. Dla porównania w tym roku jest 13 oddziałów klas I, w poprzednim roku 

było ich 12. Generalnie w skali miasta zawsze było 8 oddziałów. Tworzone są 2 dodatkowe oddziały 

przedszkolne, w związku z tym, że należy zapewnić edukację przedszkolną tym, którym ustawa to 

zapewnia.  

Następnie głos zabrał  p. Mirosław  Marynowski , członek Zarządu Powiatu, którego posiedzenia 

odbywają się raz w tygodniu.  Jeszcze nigdy nie opuścił żadnego posiedzenia, stara się  przed 

posiedzeniem  Zarządu spotkać z burmistrzem w celu  uzgodnienia spraw dot. naszego miasta   a 

będących przedmiotem obrad Zarządu. Dodał tez, że część radnych  zwraca się  do niego z pewnymi 

sprawami . Ma świadomość tego, że o pewnych sprawach  może nie wiedzieć, chociażby o tym  o 

czym mówił radny p. Sobierajski. Jest do dyspozycji  wszystkich radnych.  



Co do ptaków, które zanieczyszczają teren przy szpitalu, podnosił ten temat na ostatnim posiedzeniu 

Zarządu Powiatu . Pan starosta informował, że gniazda zostały zdjęte. Zarząd interweniował w tej 

sprawie już w lutym, ale opieszałość p. dyrektora spowodowała, że odchody ptasie musiały 

zanieczyścić parking i samochody, żeby zostało to zlikwidowane. Pan Marynowski odniósł się też do 

spraw szpitala. Pan radny Murawski na lutowej sesji otrzymał wyjaśnienie, że zdrowie pacjentów nie 

jest zagrożone, z czym nie do końca zgadza się pan Marynowski. Pilotuje te sprawy, nie może mówić 

jeszcze o pewnych rzeczach, które są w sferze kuluarowych uzgodnień. Uznał też za potrzebę 

zorganizowanie spotkania Rady Miasta z Zarządem Powiatu, gdzie pewne sprawy mogłyby zostać 

wyjaśnione. Jeżeli chodzi o byt naszego szpitala widzi takie zagrożenie, jednak Zarząd nie dopuści do 

żadnej takiej sytuacji. Co do straszącego budynku szpitala, swego czasu odbyła się wizja lokalna 

Zarządu i burmistrza i zostały podjęte uzgodnienia. Jednak dobrze się stało, że do tej pory ten 

budynek nie został sprzedany, gdyż w pierwszej kolejności należy zabezpieczyć potrzeby szpitala, 

rozbudowując chociażby przychodnię, która została wybudowana na 3500 pacjentów, a jest ich ok. 

11000.  

Radny, p. Murawski odnosząc  się do słów p. Burmistrza tłumaczył  wypowiedź swoją i kolegi radnego 

Sobierajskiego, że być może p. Burmistrz zrozumiał to niefortunnie. Oni nikogo nie atakują, są 

radnymi i mieszkańcy  miasta sygnalizują ten problem. Poruszali też ten problem na sesji powiatowej, 

gdyż władnym do rozwiązania problemów jest powiat. Jego zdaniem jeśli dojdzie do spotkania 

radnych z powiatem,  to będzie to wyraz dobrej woli ze strony władz Powiatu. Jeśli natomiast do 

takiego spotkania nie dojdzie, będzie przekaz publiczny, że radni miejscy byli zainteresowani tym 

tematem. Uważa jednak, że jeżeli jest dobra wola to nikogo nie trzeba zapraszać. Przytoczył tu 

przykład komendanta policji, kolegi radnego, p. Nowatkowskiego, który na sesji Rady miasta 

przedstawił sprawozdanie z działalności i funkcjonowania Komendy Powiatowej Policji w Rypinie, z 

którym wszyscy radni mogli się zapoznać. Nie jest chyba też problemem, żeby dyrektor szpitala, czy 

ktoś z Zarządu Powiatu poinformował radnych miejskich na temat obecnej sytuacji szpitala. 

 Burmistrz  odpowiadając na pytanie p. Sobierajskiego dot. podwyżki zarobków w RCS, planowane są 

takie podwyżki z końcem kwietnia.  

Radny, p. Tomasz Szczęsny również skorzystał z sytuacji, że jest obecny radny powiatowy i członek 

Zarządu Powiatu , p. Marynowski. Prosił p. Marynowskiego o interpretacje  tematu szpitala. 

Zdaniem p. Marynowskiego temat szpitala był tematem tabu, zamiatanym pod dywan. Na pierwszych 

sesjach Rady Powiatu podejmował temat posiłków w szpitalu, gdzie nie udzielano mu głosu i 

wyłączano mikrofon. Posiłki dowożone z Włocławka były zimne i przywożone w zanieczyszczonych 

pojemnikach. W tej chwili jest inny dostawca ze Skępego, posiłki są trochę lepsze. Dodał też, że w 



kadencji Rady 2006 -2010 walczył o nielikwidowanie kuchni, jednak takiego poparcia nie uzyskał. Jego 

zdaniem należy pomyśleć, żeby z terenu, który jeszcze pozostał, wydzielić teren dla szpitala, 

wybudować przychodnię i pomieszczenia stołówki i kuchni, żeby pacjenci mieli dobre, ciepłe posiłki. 

Na koniec głos zabrała radna, p. Federowicz podkreślając, że zarówno ona jak i jej wspaniałe 

koleżanki troszczą się o pacjentów, którzy nie chcą opuszczać szpitala.  

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Miasta  zamknął obrady  XVII sesji. 

Płyta z nagraniem obrad sesji  stanowi   integralną część  protokołu.  

 

 

Protokołowała  :                                                 Przewodniczący  Rady Miasta Rypin : 

Mariola Małecka                                                         Jarosław  Sochacki  
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